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Vist que els reunits constitueixen majoria legal suficient de 
l'Ajuntament Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a 
conèixer els afers inclosos en l'ordre del dia: 
 
 1.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'Alcaldia notifica a l'Ajuntament en Ple dels 



Decrets de l'Alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins avui. 
 
La Corporació es dóna per assabentada. 
 
 
 2.- SUBHASTA D'OBRES D'AMPLIACIÓ CEMENTIRI MUNICIPAL 
         1A FASE. 
 
Iniciat expedient per a la contractació de les obres d'amplia-
ció del Cementiri Municipal 1a fase, mitjançant el procediment  
de subhasta. 
ATÈS que el projecte tècnic redactat per l'arquitecte i l'en- 
ginyer municipals fou aprovat i posteriorment desglossat en una 
1a. fase per acord de l'Ajuntament en Ple de data 26 d'oc-  
tubre de 1993, formant part del Pla Unificat d'Obres i Serveis 
de Catalunya per a l'any 1994. 
ATÈS el que disposa els articles 271 i 274 de la Llei munici- 
pal i de règim local de Catalunya, Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
respecte al procediment de subhasta en tramitació ordinària. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents: 
ACORDS. 
PRIMER.- Convocar subhasta pública per adjudicar les obres 
d'ampliació del Cementiri Municipal 1a fase, amb un pressupost  
de licitació de QUARANTA-CINC MILIONS TRES-CENTES ONZE MIL CENT 
TRENTA PESSETES (45.311.130'- pessetes), IVA inclòs. 
SEGON.- Aprovar el Plec  de Condicions econòmico-administrati- 
ves, disposant la seva publicació en el Diari Oficial de la 
Generalitat i en el Butlletí Oficial de la Província. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta, explicant que aquest punt es 
tracta, dintre del Pla d'Inversions de l'any vinent, de convocar 
subhasta per adjudicar les obres de la 1a fase del Cementiri; 
bàsicament es faran els accessos des de la sortida cap els 
Fruiters i fins a dalt del Cementiri, es farà: l'as-    faltat, 
voreres, enllumenat, i també es fara la plaça de dalt més ampla, 
és a dir adecentar tots els accessos, en aquesta 1a. fase, en 
una 2a fase es faria l'ampliació, encara que es possible que en 
la 1a. fase ja es facin algunes obres de tan-   cament de la 
totalitat del terreny adquirit, per tant ara úni-  cament 
s'aprova el plec de condicions administratives i convo-  car la 
subhasta. Un cop s'hagi convocat la subhasta, el tema del 
finançament ha d'estar aprovat, i això ho farem en el pro-  per 
ple. 
Intervè el Sr. Miquel-Àngel Soria pel PP dient que: "el nostre 
grup ja fa un temps va demanar un arranjament dels accessos del 
cementiri, no sabem si hores d'ara és el moment més adient  i un 
altre cas a parlar és si el finançament és el més oportú" 
Els senyors Tomeu Calafell per IC, i Jordi Permanyer per ERC es 
manifesten a favor de la proposta. 
El Sr. Josep Rodríguez per PSC-PSOE, diu que la línia plante- 
jada reforça el tema dels accessos, i que el seu grup hi està 
totalment d'acord. 
VOTACIó: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 3.- SUBHASTA D'OBRES PLAÇA CATALUNYA 
 
Iniciat expedient per a la contractació de les obres de la plaça 
Catalunya, mitjançant el procediment de subhasta. 



ATÈS que el projecte tècnic redactat per l'arquitecte En Pere 
Roca i Roumens fou aprovat i posteriorment desglossat en una 1a. 
fase per acord de l'Ajuntament en Ple de data 26 d'octubre de 
1993, formant part del Pla Unificat d'Obres i Serveis de 
Catalunya per a l'any 1994. 
ATÈS el que disposen els articles 271 i 274 de la Llei munici- 
pal i de règim local de Catalunya, Llei 8/1987, de 15 d'abril, 
respecte al procediment de subhasta en tramitació ordinaria. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents: 
ACORDS. 
PRIMER.- Convocar subhasta pública per adjudicar les obres de 1a 
fase de la plaça Catalunya, amb un pressupost de licitació de 
SEIXANTA TRES MILIONS SET-CENTES DUES MIL TRES-CENTES SET 
PESSETES (63.702.307'- pessetes), IVA inclòs. 
SEGON.- Aprovar el Plec  de condicions econòmico-administrati- 
ves, disposant la seva publicació en el Diari Oficial de la 
Generalitat i en el Butlletí Oficial de la Província. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que el que ara es 
tracta és de convocar la subhasta i aprovar el plec de condi- 
cions administratives, la plaça Catalunya, només a efectes de 
subvenció s'ha dividit en dues fases, el pressupost total que és 
de 116.000.000'- pessetes, "tenim una subvenció de 14.000.000'- 
de pessetes, per part del Pla d'Obres i Serveis, i es farà entre 
l'any 1994-1995, ja que el Pla d'Obres i Ser- veis ens obliga a 
començar les obres 6 mesos després d'haver aprovar el Pla." 
El Sr. Miquel Àngel Soria pel PP, diu que la modificació que es 
proposa es semblant a l'anterior, i "el nostre grup votarà a 
favor, encara que el sistema de finançament és l'endeuta-     
ment. No hi ha altra manera de fer que no sigui mitjançant 
l'endeutament de 100 milions?. Ès el moment adient per a fer-
ho?. Tot i això estem d'acord." 
El Sr. Alcalde remarca que el finançament de les inversions es 
fara el proper mes de gener. 
VOTACIó: S'APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 4.- CONTRIBUCIONS ESPECIALS AIRESOL A-B. 
 
Per acord de l'Ajuntament en Ple de data 26 de maig de 1992, 
s'acordà imposar contribucions especials per urbanitzar  el 
sector Airesol A-B, d'acord amb el projecte d'urbanització 
redactat pel Sr. enginyer municipal. 
Amb posterioritat, foren notificats als veïns afectats els 
acords i quotes sobre la urbanització i davant l'evolució del 
cobrament, i també la manifestació de part dels veïns d'in-   
tentar constituir-se en associació de contribuents, per la qual 
cosa, el Ple de data 25 de març de 1993 acordà ajornar 
l'aplicació del cobrament de les contribucions especials i 
particularment del primer pagament inicial, que com a bes- 
treta, es trobava en tràmit. 
Com que no s'ha portat a terme la constitució d'aquesta asso-   
ciació i en no haver-hi cap raó material, és convenient re-     
llençar el tràmit de l'expedient de contribucions especials. En 
conseqüència a l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels 
següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar per acabat el període d'ajornament de les con-  
 
 



 
tribucions especials que afecten el sector Airesol A-B, per a la 
seva urbanització mantenint en plenitud l'acord adoptat el 26 de 
maig de 1992. 
SEGON.- Que per part de la recaptació municipal es porti a 
terme, el cobrament del 25 per cent de bestreta, a partir de 
gener de 1994, als contribuents de la zona a urbanitzar. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde dient que aquest tema de les 
contribucions especials dels sectors A-B de l'Airesol, és un 
tema vell, cal fer referència a què s'aixeca la suspensió que 
pesava sobre l'expedient de cobrament, durant un període de deu 
mesos s'han mantingut moltes converses amb diferents 
representacions de veïns dels dos sectors per intentar treure 
tots els interrogants que tenien el veïns, i també aclarir si la 
intenció d'alguns veïns era només retardar l'expedient, o bé 
discutir algunes partides. "Seguirem negociant amb els veïns, 
tot i que no estan representats unanimanent, però se- guirem 
negociant a efectes de què hi ha algunes partides que sí que són 
tocables i que en tot cas constituiriem baixes a l'hora 
d'executar les obres, creiem que no ho podem demorar mes i 
aprofitant que en aquest moments tenim baixes importants a 
l'hora d'adjudicar les obres, creiem que se'n poden benefi- ciar 
tant els veïns com l'Ajuntament, per tant ho tirarem en- davant 
en benefici del sector i dels veïns que s'han intere- sat en què 
el sector estigui ordenat." 
VOTACIó: S'APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 5.- APROVACIÓ PROVISIONAL PLA ESPECIAL POLÍGON I 
         (ESPAI CENTRAL). 
 
L'Institut Català del Sol redactà un Pla Especial que sota la 
denominació de "Bruguera Center" regulava la zona comercial, 
reordenant els volums edificables, del Polígon I del Pla Par-   
cial Pla de la Bruguera, aquest Pla Especial tenia el desen-    
volupament previst ja en el Pla Parcial esmentat. 
Fou aprovat el dia 29 de setembre de 1992, de manera inicial pel 
Ple de l'Ajuntament, sota condicions assenyalades pels tècnics 
que eren: 
 - incrementar la capacitat d'aparcament del sector intro- 
       duint aparcament en bateria. 
 - condicionar la construcció en la zona de les torres a 
       l'aprovació d'un estudi de detall que defineixi concre- 
       tament els volums: 
 - definir el usos, en percentatge, en la zona de les 
       torres. 
Introduïdes les subsanacions de defectes per l'Incasol, i 
corregida la documentació presentada pels serveis tècnics als 
efectes d'aclarir la planimetria. 
ATÈS el que disposen els articles 56 i 59 del Decret Legisla-   
tiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
A proposta del President de la Comissió d'Urbanisme i Obres 
Públiques, a l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels se- 
güents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment  el Pla Especial de la zona  
 
 



 
comercial del Polígon I del Pla Parcial Pla de la Bruguera, 
quedant al marge l'illa sud de la zona, la qual quedarà pen- 
dent del desenvolupament volumètric que defineixi un poste- rior 
estudi de detall. 
SEGON.- Elevar  l'expedient a la Comissió d'Urbanisme per a la 
seva aprovació definitiva: 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde explicant que "el polígon I 
és l'espai urbanitzable més gran que ens queda en aquest mo- 
ment, per executar del present Pla General. Ara el que estem 
fent es l'aprovació provisional de l'illa central, vista la nova 
definició que se li va donar, el problema que hi havia és que en 
el projecte que havia dissenyat l'Incasol, s'hi troba-   ven 
dues torres d'una alçada desmesurada, entre tots vam que-   dar 
que aquest espai quedés pendent de definició, pendent d'un 
estudi de detall que es faria posteriorment. L'Incasol va di-   
buixar aquesta nova disposició, però encara hi sortien les dues 
torres, i com que l'acord inicial del Pla de la Bruguera de 
l'Incasol amb l'Ajuntament en l'any 1988 ja es deia que els 
5.700 m2 de sostre que hi havia en la zona que corresponien a 
l'Ajuntament, es deia que corresponien a la façana de ronda del 
carrer Barcelona, creiem que és més senzill del que s'ha 
plantejat, doncs dels 5.900 m2 que surten de la zona de les dues 
torres teòriques, perquè d'aquells 5.900 m2 que surten,   5.700 
m2. serien per l'Ajuntament, per tant estarem en dispo- sició 
més endavant per decidir en aquest Estudi de Detall qui- na 
volumetria, quines alçades, quins límits hi posarem, per tant, 
com que hi haurà una 2a fase, ho deixem per un estudi de detall 
posterior. L'acord seria aprovar provisionalment el Pla 
presentat amb les matitzacions aportades per nosaltres i ele-   
var l'expedient a la comissió d'Urbanisme per a la seva apro-   
vació definitiva. 
Comença el torn d'intervencions el Sr. Miquel Àngel Soria  del 
PP dient que: "nosaltres no hem acabat mai de comprendre aquesta 
proposta i el tipus d'urbanització que es proposa, per això  ens 
abstindrem". 
En igual sentit es manifesta el Sr. Tomeu Calafell. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC diu que la nostra postura ja és 
prou coneguda, i la remodelació d'aquest sector hauria de que-  
dar dins de l'estudi urbanístic que proposem per a la pobla- 
ció, per això votarem en contra. 
Pel partit socialista el Sr. Josep Rodíguez diu que: "la so- 
lució tècnica debatuda ens sembla acceptable, encara que ens 
sorprèn que després de tota la polèmica, som propietaris de 
quasi tot el terreny; llavors no seria tant urgent, com sem- 
bla, però l'oportunitat d'estudiar-ho és bona. 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
  Vots a favor  : DOTZE (12), dels regidors de CiU i PSC-PSOE. 
  Abstencions   : DUES  ( 2), dels regidors d'IC i PP. 
  Vots en contra: UN    ( 1), del regidor d'ERC. 
 
 6.- TEXT REFÒS PLA GENERAL CA N'OLIVER. 
 
La Comissió d'Urbanisme de Barcelona, en sessió del dia 15 
d'octubre de 1986, va aprovar una modificació del Pla General en 
els sectors de Can Carner i Ca n'Oliver i aquesta modifi-    
cació afectava una part molt extensa del territori pel qual 



definia una nova organització. 
Un dels sectors afectats per la modificació és la zona de Ca 
n'Oliver, per aquesta zona es definia la delimitació de l'àm-   
bit del sòl urbanitzable programat, i també es fixaven alguns 
aspectes que havien de preveure`s en el Pla Parcial, tals com: 
  - Superfície de zona verda mínima de 22.000 m2, i que s'ha    
    de formalitzar com a zona de protecció a les masies que     
    s'inclouen a la relació d'edificis protegits. 
Aquesta proposta es va concretar ulteriorment amb la definició  
d'una zona de protecció de 25 m. al voltant de les masies i a 
continuació la zona verda pública fins assolir la superfície 
fixada. 
La present modificació proposa ajustar els límits de la zona de 
protecció i les zones verdes, tot ampliant les zones de 
protecció i incorporant un passeig per a vianants entre la zona 
edificada i les zones verdes. 
ATÈS que fou aprovat inicialment per l'Ajuntament en Ple, en 
data 30 de març 1993, i exposat al públic durant el període de 
d'un mes, a comptar a partir de l'anunci publicat en el But-    
lletí Oficial de la Província, el dia 20 d'abril de 1993, sen-  
se que es rebés cap reclamació o al.legació. 
ATÈS que fou aprovat provisionalment el 25 de maig de 1993, per 
l'Ajuntament en Ple i tramès l'expedient a la Direcció Ge- neral 
d'Urbanisme. 
ATÈS que el Conseller de Política Territorial i Obres Públi- 
ques, en ressolució del 3 de setembre de 1993, suspengué el 
tràmit de l'expedient, fins que es presenti un text refós que 
incorpori prescripcions tals com: 
 - delimitar expressament l'àmbit urbanitzable, amb con- 
       creció de cessions i càrregues. 
 - suprimir el carrer paral.lel a la carretera. 
 - completar alguns aspectes documentals. 
ATÈS que el text refós ha estat redactat de conformitat amb les 
prescripcions exigides. 
ATÈS que en l'execució del planejament es previst fer la ges-   
tió en dues fases. 
ATèS el que disposa l'article 56 del Decret Legislatiu 1/1990, 
de 12 de juliol, pel qual s'aprovà la refosa dels textos le-    
gals vigents a Catalunya en matèria urbanística, a proposta del 
President de la Comissió d'Urbanisme i Obres Públiques, a 
l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el text refós de la modificació puntual del Pla 
General a la zona de Ca n'Oliver.  
SEGON.- Donar trasllat  de l'expedient a la Comissió d'Urba- 
nisme de Barcelona, per a la seva aprovació definitiva. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que, des de fa un 
temps la Comissió d'Urbanisme, sempre ens torna els expedients  
amb modificacions a fer-hi, el tema de ca n'Oliver no varia 
basicament, només es suprimeix un carrer i per tant l'aliena-   
ció de les cases també es canvia i d'aquí que s'hagi hagut de  
fer aquest text refós, llavors es delimita expressament l'àm- 
bit urbanitzable, en cessions i càrregues, es suprimeix el 
carrer paral.lel a la carretera i es completen alguns aspectes 
documentats. 
Comença el torn d'intervencions el Partit Popular amb el Sr. 
Miquel Àngel Soria dient que sense entrar en detalls el seu vot 
sera d'abstenció. 



Per Iniciativa de Catalunya el Sr. Tomeu Calafell diu que: 
"seguin la mateixa tònica dels altres acords adoptats ante-     
riorment el nostre vot serà a favor." 
Per Esquerra Replublicana el Sr. Jordi Permanyer  diu que en 
aquest cas de ca n'Oliver s'engloba amb el que hem dit abans i 
el nostre vot serà en contra. 
El Sr. Josep Rodríguez  pel PSC, diu que les modificacions 
plantejades per la Comissió d'Urbanisme no alteren la nostra 
política sobre el seguiment de Castellar, però si que volem 
senyalar al Sr. Alcalde que vagi en compte amb les expressions 
que adreça a la Comissió. 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
  Vots a favor  : TRETZE (13), dels regidors de CiU, PSC-PSOE   
                  i IC. 
  Abstencions   : UNA    ( 1), del regidor del PP. 
  Vots en contra: UN     ( 1), del regidor d'ERC. 
 
    7.- MODIFICACIÓ I PRÒRROGA CONTRACTE DEL SERVEI DE RE- 
         CAPTACIÓ. 
 
 ANTECEDENTS: 
I.- L'Ajuntament de Castellar del Vallès, des de l'any 1976 té 
contractat, amb el Sr. Bienvenido Moreno i Montoro, el Servei de 
Recaptació Municipal, en els seus períodes voluntari i exe-  
cutiu. 
II.- L'Ajuntament de Castellar del Vallès en sessió del dia 15 
de març de 1989, va resoldre prorrogar fins al 31 de desembre de 
1993, el contracte subscrit amb el Sr. Bienvenido Moreno i 
Montoro. Pròrroga contractual que va ésser formalitzada en 
contracte administratiu. 
III.- La clàusula IV del contracte estableix que el seu venci- 
ment, podrà ésser prorrogat per un altre període d'igual dura- 
da, per conformitat de l'Ajuntament i l'adjudicatari, mitjan- 
çant acord exprés del Ple Corporatiu. En l'acord s'hi podran 
incloure modificacions que afavoreixin l'Ajuntament o el Ser-  
rvei. 
 CONSIDERACIONS DE DRET: 
Vist que durant l'any 1992, es va completar el procés de plena 
implantació del nou sistema de finançament de les Corporacions 
Locals establert per la Llei 39/1988, de 28 de desembre, regu- 
ladora de les Hisendes Local, amb l'establiment de nous tri- 
buts locals (Impost sobre Activitats Econòmiques) i plena 
efectivitat tributaria dels establerts l'any 1990 i 1991 ( IBI 
Urbana). Aquesta situació obliga la modificació de les condi- 
cions econòmiques, reguladores de la prestació del Servei de 
Recaptació Municipal, per tal d'adequar-lo a la nova situació 
creada per la implantació de les noves figures tributaries, que 
han modificat, qualitativa i quantitativament la gestió 
recaptatòria. 
ATÈS que en l'actualitat el Servei de Recaptació està encarre-  
gat davant de l'Administració d'Hisenda i el Centre de Gestió 
Cadastral i Cooperació Tributària en el seu cas, la coordina- 
ció dels tràmits administratius pel desenvolupament de la gestió 
tributaria de l'Impost sobre Béns Immobles i l'Impost sobre 
Activitats Econòmiques. 
ATÈS el que disposa la clàusula IV sobre la possibilitat de 
pròrroga contractual i l'informe del secretari de la Corpo- 



ració, conforme la Disposició Transitòria 9a del Reial Decret 
Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, disposant de que els ac-    
tuals Recaptadors contractats continuïn en l'exercici de les 
seves funcions d'Agents Executius durant la vigència dels 
contractes establerts, els quals podran ésser prorrogats de mutu 
acord. Disposició transitòria que es pot considerar plenament 
vigent, doncs no ha estat derogada per la Disposició  
Derogatoria de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de 
les Hisendes Locals. 
ATÈS el que disposa l'article 265 de la Llei 8/1987, de 15 
d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, sobre la 
possibilitat de modificació dels contractes administratius i 
l'article 50 de la mateixa norma jurídica sobre la competèn- cia 
del Ple Corporatiu, aquesta Comissió d'Hisenda, a l'Ajun- tament 
Ple proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS. 
PRIMER.- Prorrogar amb efectes des del 1r. de gener de 1994, el 
contracte subscrit amb el Sr. Bienvenido Moreno i Montoro per la 
prestació del Servei de Recaptació Municipal. La pròrroga aquí 
autoritzada, s'estableix pel termini de cinc anys a comptar des 
del dia 1 de gener de 1994 finalitzant el 31 de desembre de 
1998, sens perjudici que pugui ser prorro- gat al seu venciment, 
per un altre període d'igual durada per conformitat de 
l'Ajuntament Ple i l'adjudicatàri, mitjançant acord exprés que 
haurà d'adoptar-se l'últim trimestre de l'any del venciment i en 
el qual podran introduir-s`hi modificacions de clàusules que 
afavoreixin l'Ajuntament o el Servei. 
SEGON.- El contracte quedarà modificat en els termes següents: 
 A) Respecte al preu per la prestació del Servei de Recap- 
tació en període voluntari: l'apartat primer de la clàusula 
segona queda redactat de la següent forma: "l'adjudicatari del 
Servei tindrà dret a percebre una quantitat mensual de 
1.100.000'- pessetes i a un premi d'estimul del 0'40 per cent 
sobre el total recaptat". Més l'IVa que correspongui. 
 B) Respecte al preu per la prestació del Servei de Recap- 
tació en període executiu: l'apartat segon de la clàusula se-   
gona queda redactat de la següent forma: "l'adjudicatari tin-   
drà dret a la percepció de la totalitat del recàrrec de cons- 
trenyiment. 
 C) Revisió de preus: El preu mensual deternimat en l'a-    
partat A, per la quantitat mensual fixa, serà revisat anual-    
ment en funció de l'increment o disminució de l'índex de preus 
al consum que publica l'Institut Nacional d'Estadistica. La 
revisió en funció de l'IPC anual, es farà per primera vegada 
l'any 1995 comptant des de l'1 de gener al 31 de desembre de 
1994 i així succesivament cada any de vigència del contracte. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde explicant que l'objecte de 
proposta es la pròrroga i modificació del contracte del servei 
de recaptació, val a dir, abans de parlar sobre el contingut, 
que el servei de recaptació és bo i eficient, i això ho demos- 
tren els percentatges de cobrament que tenim en tots els im-    
postos, per sobre del 90 per cent, i d'altra banda el contrac-  
te era una mica antic. En els dos últims exercicis, per ges-    
tions fetes pel regidor d'Hisenda, havien aconseguit unes re-   
baixes en els percentatges de recaptació basicament motivat 
perquè, en l'any 1991 va haver-hi una recaptació molt baixa, i 
en el 1992 i 1993 la recaptació va pujar molt, un 40 per cent 
més i per tant no es corresponien els percentatges pactats amb 



el que en aquest moment es percebia, com que hi ha hagut l'es-  
forç per part de tots de buscar noves formes de finançament, i 
al tenir nous ingressos, la retribució que haurien de tenir no 
es corresponia amb el que seria objectiu, ara l'hi hem volgut 
donar una cobertura més estable, es tradueix en una quantitat 
fixa determinada per primer any 1994 en 1.100.000'- pessetes, a 
pagar en 12 mesos i el percentatge d'un 0'40% del que es re- 
capta directament per recaptació, després com a segona clausu-  
la i de cara a primar a la persecució sobre les quotes que no es 
paguen voluntariament, el recàrrec de constrenyiment del 20 per 
cent de recàrrec, seria per recaptació, i finalment la revisió 
de preus es fixa una revissió pel primer any de l'IPC a partir d 
l'1 de gener de 1995 sobre el 1.100.000'- pessetes  i el que es 
fixa és el 0'40 sobre els ingressos. Creiem que aquesta 
modificació estabilitza molt més el contracte de re- captació i 
preveu les desviacions tant a la baixa com a alta. 
Intervé el Sr. Miquel Àngel Soria pel PP dient que al no tenir 
informació suficient sobre el tema, no podem donar una opinió 
concreta, i es difícil decidir-se per una cosa o per una es- tan 
contents que el servei vagi bé. 
El Sr. Tomeu Calafell per IC, també manifesta la manca d'in- 
formació sobre la proposta. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC, diu que considerem que aquesta 
pròrroga de contracte és important, per parlar-ne més en Co- 
missions Informatives, no hi tenien res en contra, possible-    
ment amb més informació i ben estudiat haurien donat suport, ja 
que es prou important com per aconseguir consens, el nostre vot 
sera l'abstenció. 
El Sr. Josep Rodriguez pel PSC-PSOE, diu que un servei d'a- 
questa embargadura i un contracte per a cinc anys, s'hauria 
d'haver intentat aconseguir el consens, i que en comissió in- 
formativa caldria parlar d'aspectes concrets d'aquest servei. 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
  Vots a favor  : NOU   ( 9), dels regidors de CiU. 
  Abstencions   : SET   ( 7), dels regidors del PSC-PSOE, ERC   
                              IC  i PP. 
  Vots en contra: CAP   ( 0). 
 
 8.- PRESSUPOST GENERAL PER A L'ANY 1994. 
 
 Vist l'expedient tramitat per la confecció del Projecte de 
Pressupost General de 1994 i les seves Bases d'Execució, 
d'import 910.000.000'- de pessetes, el sotasignat proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents. 
 
 
 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost General per l'ac-    
tual exercici de 1994, d'import 910.000.000'- de pessetes, que 
desglossat per Capítols ofereix el següent detall: 
 
 INGRESSOS: 
 a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Impostos directes .................   466.000.000'-  
CAP. II.- Impostos indirectes ...............    45.000.000'-  
CAP.III.- Taxes i altres ingressos ..........   194.495.000'-  



CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........   200.002.000'-  
CAP.  V.- Ingressos patrimonials ............     4.500.000'-  
 
 b) Operacions de capital. 
CAP.VI .- Alienació d'inversions reals.......         1.000'-  
CAP.VII.- Transferències de Capital .........         1.000'-  
CAP.XI . -Variació de Passius Financers .....   ______1.000'-  
                TOTAL INGRESSOS .............    910.000.000'  
 
 DESPESES 
     a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Remuneracions de personal .........   360.432.959'-  
CAP. II.- Compra béns corrents i serveis ....   391.178.041'-  
CAP.III.- Interessos ........................    83.000.000'-  
CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........    32.389.000'-  
 
 b) Operacions de capital. 
 
CAP. IX.- Variació de Passius Financers .....    43.000.000'-  
                TOTAL DESPESES  .............   910.000.000'  
 
SEGON.- Aprovar inicialment les Bases d'Execució de l'indicat   
Pressupost. 
TERCER.- Aprovar el programa d'inversions que s'incorporarà 
progressivament al Pressupost, mitjançant modificacions pres-   
supostàries i en funció de l'estat d'ingressos. 
QUART.- Exposar-ho al  públic, per un termini de quinze dies 
hàbils, a efectes d'examen i reclamacions i considerar-ho de-   
finitivament aprovat si, al finalitzar el termini d'exposició,  
no s'ha presentat cap tipus de reclamació. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde, dient que: "per primer cop 
des que hi ha Ajuntaments democràtics, el pressupost s'aprova 
abans de començar l'any en què s'ha d'aplicar. A la vegada també 
s'ha de destacar que durant més de tres mesos s'han anat fent 
reunions informatives sobre el contingut d'aquest pressu-  post 
de manera que tothom pogués introduïr-hi més elements per tal de 
millorar-lo; a la vegada, s'ha fet un important esforç a nivell 
de totes les conselleries i del departament d'inter-   venció i 
dipositària municipal per fer el pressupost el més entenedor i 
desglossat possible. 
A nivell general, el pressupost per enguany, puja a 1.570 
milions de pessetes, repartits de la següent manera: 
 - De caràcter ORDINARI: es presenta la proposta d'a-       
provar-lo amb un import total de 910 milions de pessetes, que 
suposa un 10.44% més que l'any anterior. 
 
 - De caràcter EXTRAORDINARI o D'INVERSIONS: es presenta  el 
programa d'inversions, amb un import global de 660  milions de 
pessetes. 
A l'igual que en anterior exercicis, el pressupost d'inver-     
sions no s'aprova sinó que es presenta un programa de les que es 
volen fer i que s'haurà d'aprovar a mesura que es vagi exe-  
cutant. 
Per tenir un coneixement clar del pressupost que portem a l'a-  
provació del Ple, començaré fent referència a la situació 
pressupostària actual del nostre Ajuntament. Amb les dades de 
que disposem actualment, tancat ja el mes de novembre, es pre-  
veu que tancarem l'any de manera equilibrada o amb un petit 



superàvit; d'aquesta manera, es preveu acabar el pressupost amb 
860 milions, un 4.5 % més respecte la previsió pressupos-   
tària inicial(824 milions). També cal recordar, que per segon 
exercici consecutiu, s'ha aconseguit fer les inversions pre-    
vistes sense contreure nous préstecs; paral.lelament, la llui-  
ta contra el frau en el pagament dels tributs municipals, ens ha 
portat a augmentar els ingressos municipals i consolidar-los 
dels 623 milions de 'any 1991 als 860 milions d'enguany. Aquests 
dos factors -més ingressos i no endeutar-se més - han portat a 
fer davallar d'una manera espectacular l'índex d'en-   
deutament, rebaixant-lo amb dos anys més de 10 punts i situant  
lo al voltant del 13.5 %. S'ha de destacar aquest punt ja que 
suposa un dels índexs més baixos -sinó el que més - de la nostra 
comarca. Tot això ens permet que, tot i contreure nous préstecs 
pel finançament del programa d'inversions, acabarem la 
legislatura al voltant del 17 % d'endeutament, un percen-    
tatge baixíssim, més si el comparem amb el d'inici de la le-    
gislatura, que era del 24.6 %. Per acabar aquesta referència a 
la situació actual, assenyalar que aquesta exitosa política 
econòmica ha permès que enguany els impostos i taxes munici-    
pals es congelessin en casos com l'Impost d'Activitats Econò-   
miques, el d'obres, la plusvàlua, la taxa d'activitats, etc, i, 
que la resta, només s'apugés en un 4 %. 
Passant ja al contingut del presupost, quant a les DESPESES, 
assenyalar que les despeses de personal, en anar concessio-    
nant serveis en els darrers anys, s'ha pogut disminuïr la 
càrrega que suposa el capítol 1. Així, l'any 1993 el capítol 1 
representava un 41.3 %, reduïnt-se enguany al 39.5%; el pres-   
supost global creix un 10.44% mentre que el capítol 1 ho fa en 
un 6.69 %. Pel que fa al nombre total de treballadors, hem 
passat de 125 a 121. Acabar aquest apartat dient que es preveu 
un augment global de la massa salarial del 3 % aplicat en com-  
plement de productivitat. 
Quant a les despeses financeres, en general hi ha una baixada 
quantitativa atribuïble al descens del tipus d'interès. El 
pressupost preveu ja una partida per a noves operacions d'en-   
deutament a l'igual que per l'ús de pòlisses de préstecs en cas 
de necesitar-ho per fer front a la liquidesa municipal. També 
vull destacar que en una etapa en què els Ajuntaments tenen 
molts problemes pel dèficient de fianançament que tenen, el 
nostre està pagant a 3-4 mesos, terminis que pràcticament cap 
altre Ajuntament pot complir. 
Pel que fa a les despeses en béns corrents i subvencions, dir 
que les subvencions es congelen i la resta puja per dos mo-     
tius: en els darrers anys s'han anat concessionant molts ser-   
veis que passen al capítol 2 i, a més, les regidories de go-    
vernació i d'urbanisme han passat en els dos darrers exercicis a 
assumir algunes partides que teòricament podrien ser d'in-    
versions però que s'han inclòs a l'ordinari per poder-ne fer una 
gestió més àgil i eficaç. 
Passant ja als INGRESSOS, si bé ja en vàrem parlar abastament en 
el Ple de les ordenances, i recordant que aquests ingressos 
estan consensuats amb 16 dels 17 regidors d'aquest Ajuntament, 
en faré una petita anàlisi general. Com molt bé sabem tots, en 
aquest 1993 l'empresa ORTEA, S.A. ha fet per encàrrec del nos-  
tre Ajuntament, una depuració del padró de l'Impost sobre Béns 
Immobles, incorporant al padró del 1994 aquelles altes que es-  
taven pendents dels darrers anys i aquells casos de frau que 



s'han anat detectant. La feina ha estat prou exitosa ja que es 
preveu una pujada de més de 65 milions per aquest concepte, el 
que farà que s'arribi pràcticament als 290 milions de recapta-  
ció per IBI. Ja he comentat abans que la majoria d'impostos i 
taxes o bé no s'apugen o s'apuja només un 4 %, apujant-se no-   
més substancialment la taxa de recollida d'escombraries per tal 
d'adaptar-la al cost real del servei en tres anys. Asse-    
nyalar també que la majoria de previsions presupostàries estan 
fetes a la baixa per tal d'evitar sorpreses i assegurar la 
veracitat del pressupost. Així, en els darrers dos exercicis, 
per l'Impost d'Obres s'han recaptat més de 70 milions, però a 
l'estar en un període de recessió, hem preferit ésser prudents i 
pressupostar només 45 milions. 
Pel que fa al fons nacional i a les subvencions que rebem de 
Generalitat i Diputació, la previsió també és prudent. Pas-     
sant ja al programa d'inversions, repetir que només s'incor-    
pora com a programa al pressupost ordinari però que s'haurà 
d'aprovar a mesura de que es vagi executant. El total d'in-     
versions puja a 660 milions; juntament amb el pressupost hem 
inclòs també la previsió de finançament d'aquest programa 
d'inversions. En un primer grup d'inversions podem incloure la 
Plaça Catalunya i els accessos i ampliació del cementiri, amb un 
cost global de 191 milions i que s'executarà en dues fases. Es 
finançarà amb fons del POUSCB i de l'Ajuntament. En un al-   tre 
apartat hi hauria l'ampliació del casal d'avis, l'acaba-    ment 
de l'Ateneu - façana i auditori- i les inversions en 
instal.lacions esportives, tot finançat amb fons municipals. En 
un tercer apartat, hi hauria l'enllumenat de l'Airesol C, 
l'urbanització de Can Bernabé i la de l'Airesol B, finançat en 
un 90 % amb contribucions especials i en un 10 % amb fons pro-  
pis. L'ampliació de l'escola E.C. Tolrà depèn de la subvenció 
que ens atorgui la delegació d'ensenyament de la Generalitat i 
les inversions en instal.lacions esportives es concreten pràc-  
ticament en les instal.lacions de la piscina descoberta. 
Fent un resum, dels 660 milions en inversions directes, 20 mi-  
lions són amb fons propis, 200 amb endeutament, 58 amb sub-     
vencions i 181 amb contribucions especials. Queden per definir 
els 200 milions del nou pavelló que estem pendents de les ne-   
gociacions amb l'espai de la nova fàbrica de l'empresa Tolrà, 
per decidir el definitiu emplaçament d'aquest equipament.  
 
D'acord amb aquesta previsió d'inversions, fent una operació de 
préstec de 200 milions, acabarem la legislatura al voltant d'un 
17 %, és a dir, més de 7 punts per sota respecte l'inici de la 
legislatura i amb una economia totalment sanejada. 
Comença el torn d'intervencions el partit popular amb el Sr. 
Miquel Àngel Soria dient:" Sr. Alcalde i Srs. Consellers de 
l'Equip de Govern, volem que les nostres primeres paraules si- 
guin de reconeixement per aquesta nova edició del pressupost 
municipal, pel que fa a la seva forma i contingut. Any rera 
any,la presentació millora notablement i això es un fet indis-  
cutible que s'ha d'agraïr i reconeixer; no obstant,i pel que fa 
al seu contingut,el nostre parer no es tan favorable, tot i 
tenint al nostre abast una informació fidedigna dels ingressos i 
despeses que es preveuen en el proper exercici, no voldríem 
entrar-hi amb detall a la mà, atesa la nostra opinió desfavo-   
rable a la totalitat del pressupost, això sense concretar 
partides del programa de despeses; hem de dir que el pressu- 



post de 1994 no està gens d'acord amb la situació econòmica 
general que pateixen els nostres convilatants i que sens dubte 
s'agreujarà al llarg de l'any. Per tot arreu sentim la neces-
sitat de reduir la despesa pública no cal esmentar l'índex 
d'atur a Espanya i a Catalunya, prou conegut per tothom, no 
caldria tampoc fer esment de que la situació laboral d'una 
determinada col.lectivitat de treballadors de la nostra Vila, no 
cal mencionar la pèrdua del poder adquisitiu dels nostres 
jubilats i pensionistes i dels castellarencs en general, de la 
mateixa manera que arriben èpoques de recissió econòmica, les 
families pensen la manera d'estalviar, no només en les despe-   
ses en general de la casa, sinó, també i molt especialment en 
els projectes de millora dels nostres immobles que romandran 
aturats i endarretits, de la mateixa manera no es pot com- 
pendre una despesa pública, en aquest cas municipal, desinto- 
nitzada de la realitat econòmica del país. La nostra posició 
davant del Pressupost de 1994 es coherent i la mateixa que fa 
temps vem prendre davant les ordenances del proper exercici, 
perquè un pressupost ha de nutrir-se en bona part dels in-      
gressos obtinguts mitjançant l'aportament dels ciutadans a la 
finestreta de recaptació municipal. Tot i que el percentatge de 
l'increment dels impostos no ha arribat al 2'75%, global-    
ment, hem de dir que la majoria dels nostres convilatants són 
assalariats els quals no tenen res aveure amb els impostos, 
teoricament congelats, vivim hores d'ara una època d'estrè-     
nyer-se el cinturó, de no allargar més la ma que la màniga i amb 
paraules del nostre Sr. Alcalde, en una publicació de la nostra 
Vila d'aquest mes, veritablement que ens agrada, i que diu 
textualment: "enguany estem immersos en una forta crisi 
econòmica que afecta totes les àrees de la nostra societat, cada 
vegada hi ha més atur i la nostra Vila no és una excepció dins 
d'aquest contex de crisis generalitzada"; el grup popular tenint 
en compte l'endeutament municipal actual i el previst amb les 
noves inversions i la crisis generalitzada que patei-xen els 
nostres convilatants, votarà en contra d'aquest pres-supost; 
només cal afegir-hi, també, el nostre parer contrari a la minsa 
assignació destinada a la conselleria de Benestar So-cial, 
ateses les possibles necessitats socials que es preveuen a la 
nostra Vila pel proper any. Gràcies". 
 
És el torn d'Iniciativa per Catalunya, el Sr. Tomeu Calafell 
comença dient: " que el pressupost que avui es presenta per a 
l'any 1994, creiem que ha significat un canvi d'actitut com ja 
ha dit el Partit Popular, per part de l'equip de govern res- 
pecte de pressupostos anteriors, en el sentit de que hi ha hagut 
una voluntat de diàleg i de recepció d'idees, pel que fa a les 
partides de les diferents conselleries. S'ha d'agrair, en primer 
lloc, el fet que s'hagi facilitat una documentació exhaustiva i 
que s'hagi donat informació suficient de cada una de les 
conselleries, també volem assenyalar, com un factor po-  sitiu i 
al mateix temps insòlit, la presentació del pressu-     post el 
mes de desembre, ja que cap any, des de l'any 1979, s'havia 
donat. Fetes aquestes observacions, voldria de forma breu 
comentari donar l'opinió del nostre grup sobre el pressu-  post 
que es presenta, i també la nostra intenció de vot; el 
pressupost d'enguany en quant a ingressos per les circumstàn-   
cies actuals de crisi en el nostre país, és un pressupost res-  
trictiu, 910.000.000'- de pessetes en el pressupost ordinari, 



nosaltres vam votar a favor d'un 4% global d'increment de les 
ordemances per tal d'afavorir un consens entre l'equip de go- 
vern i els grups de l'oposició, malgrat que el nostre grup era 
més partidari de la congelació d'ingressos, avui anem a apro- 
var el destí d'aquests ingresos, és a dir el pressupost de 
despeses, veiem una mancança de visió global i de criteri en el 
desti de les diferents partides pressupostàries, en segons 
quines conselleries d'inclouen partides mínimes per objectius 
força importants i de gran transcendència i en d'altres, no 
s'escatimen diners per a finalitats més dubtoses, alguns exem- 
ples els tenim, per una banda, en les minses partides que fi-   
guren en el pressupost de la conselleria de Sanitat i Benes- tar 
Social, i dins d'aquesta conselleria el seu regidor, que ha 
aconsegit recursos importants del Consell Comarcal i de la 
Diputació, està portant a terme una tasca social digne de lloar. 
En canvi, en altres conselleries es destinen, des del nostre 
punt de vista, partides que en temps de crisi, com la que estem 
patint, haurien de desestimar-se. Per citar-ne al-    guna, la 
destinada a la impressió de calendaris, o els 2.000.000'- de 
pessetes, destinats a l'enllumenat de Nadal, igual com tant 
d'altres que continuen essent calaixos de sas- tre, una de les 
conseqüències d'aquest esmicolament de moltes conselleries, 
repercuteix com ja hem insistit moltes vegades, en que projectes 
importants per Castellar, com per exemple: l'asfaltat, 
l'enllumenat de carrers es posposen i es facin per entregues. A 
la Conselleria de Medi Ambient, existeixen man- cances 
importants, com recollida selectiva, no hi ha partida, miním 
pressupost que es destina a espais verds i mobiliari ur-ba que 
equipara la partida destinada a mobiliari nou de les 
dependències municipals, 4.000.000'- de pessetes, a la regi- 
doria d'Ensenyament, penso que ja fa temps que hi ha una mala 
gestió de pressupost, i per a l'any 1994 tampoc es corregiran 
els errors que des del nostre punt de vista, es donen, perso- 
nal laboral, EAP del qual se'n ha de fer càrrec la Generali-    
tat, en canvi hi manquen programes concrets d'iniciació espor- 
tiva a les Escoles, orientació lúdica i esplai per a tots els 
alumnes, existeixen mancances en un centre de recursos que no fa 
la gestió de tal, etc.. Un altre aspecte que vull remarcar és el 
que fa referència a subvencions a les entitats; nosal- tres no 
estem d'acord en la política que es segueix en aquest sentit, 
creiem que atorgar subvencions sense control és una manca de 
responsabilitat per part de l'equip de govern que haurien 
d'asumir en molts casos com a primer actuant la pro- moció 
d'activitats esportives, de lleure i culturals de forma 
programada, vull insistir en que moltes vegades a travès de 
determinades subvencions, l'únic que es fa és afavorir un sector 
molt reduït de socis d'una determinada entitat, i amb els diners 
públics s'ha de donar igualtat d'oportunitats per a tots els 
ciutadans i l'Ajuntament no pot eludir aquesta res- 
ponsabilitat. Per altra banda en quan a les inversions n'hi han 
que hi estem completament d'acord, com la plaça Catalunya i el 
Cementiri, però potser donada la situació de crisis no podem 
estar d'acord en la forma de finançament que s'estableix  encara 
que les inversions que es plantegen, siguin segons diuen en la 
memòria, nomès un programa, ja en la memòria s'in- clou la 
contractació d'operacions financeres per valor de 2.000.000'- de 
pessetes, de cara al gener, doncs el total re- presenten 
640.000.000'- pessetes que sumades al pressupost ordinari de 



910.000.000'- pesssetes es converteixen en un pressupost de 
despeses de 1.550.000'- pessetes, un pressu- post molt elevat, 
és veritat que hi entren contribucions es- pecials, però això i 
tot la quantitat final és la més alta presentada fins ara 
presentada en pressupost. Nosaltres creiem que davant la 
situació econòmica actual sembla que plantejar un pressupost de 
vaques grasses, crec que hauria d'esser mes moderat en les 
propostes que es fan, s'hauria de tenir en compte, també, 
l'ordre de prioritats, quines haurien de ser les que haurien 
d'entrar aquest any i quines l'any vinent, perquè sembla que 
s'acumula tot de cara a aquest anys, doncs el 95 hi hauran 
eleccions. Llavors crec que també moltes de les inversions o 
algunes es podrien aconseguir si hi hagues mes esforç i ànim de 
tots d'aconseguir subvencions i d'altres com per exemple 
l'escola Emili C.Tolrà que és una necessitat urgent, creiem que 
l'Ajuntament no s'hauria de responsabilit- zar del 50%, sinó que 
hauria pogut ser feta totalment per la Generalitat. I simplement 
dir que el nostre grup, no per fer una oposició sistemàtica als 
pressuposts que presenta any rera any l'equip de govern, sino 
per coherència al que nosaltres entenem haurien de ser els 
pressupostos de l'Ajuntament, vo-    tarem en contra de la 
proposta." 
A continuació intervé el Sr. Jordi Permanyer d'ERC dient: 
"voldríiem començar amb una felicitació a l'equip de govern, ja 
que hi ha unanimitat en els ingressos, però sembla que no pasarà 
amb el pressupost de despeses i felicitar també  l'e-    quip de 
govern per la informació que hem tingut i per les reunions que 
s'han fet, se'ns ha presentat un pressupost de cada conselleria, 
amb temps suficient per poder-lo estudiar, hi havia voluntat 
d'arribar a un consens, encara que no ha pogut ser per la part 
de les despeses i per tant considero que així com moltes vegades 
critiquem. Amb el tema de despeses, la presentació i el sistema 
que s'ha seguit considerem que ha estat adient i per tant una 
felicitació de la nostra part. El pressupost de despeses és el 
que reflecteix la línia a seguir per un equip que té 
responsabilitat de govern, en aquest cas l'equip de govern de 
l'Ajuntament de Castellar del Vallès, ja he dit que en el 
pressupost de despeses no pasarà el mateix que en el 
d'ingressos, no hi estem d'acord per molts motius, vam dir que 
globalment no hi estaven d'acord i ho detallarem una mica 
conselleria per conselleria, per tant, el nostre vot serà 
negatiu. 
Començarem per la conselleria de Cultura, ens sembla bastant 
correcte, en la distribució que fa, exceptuant alguns retocs que 
nosaltres hi feríem, però penso que sobretot el tema d'ac-  tes 
culturals, amb una època de crisi econòmica, tendent a ampliar-
se notablement a partit de l'any vinent, penso que aquesta seria 
una de les partides a reduir, aixó no vol dir deixar de fer 
actes culturals, sinó buscar una formula alter- nativa, 
activitats locals, o amb altres grups a nivell de co- marca. 
Conseiderem molt positiva la tasca que es porta a terme en el 
Consorci de Normalització lingüística. 
Conselleria de Governació: no hi estem d'acord amb les despe- 
ses que es destinen al trasllat al Palau Tolrà, tal com ja hem 
manifestat altres vegades. 
Conselleria d'Urbanisme, també s'inclou el trasllat al Palau 
Tolrà i tampoc i estem d'acord, troben a faltar un pla estruc- 
turat durant uns quants anys en conservació de places i via 



pública, enllumenat, asfaltat, doncs la impressió que dona és 
que s'esta tapant forats com es pot, moltes vegades, no hi ha un 
pla estructurat a anys vista, i també trobem a faltar una 
partida específica per eliminació de barreres arquitectòniques a 
tota la població, com exemple direm que es fan molts asfal- tats 
en els que no es contemplen l'eliminació de barreres ar- 
quitectòniques, com el carrer del Sol que s'ha acabat d'asfal- 
tar i no compleix aquest aspecte. 
Conselleria d'Ensenyament, nosdaltres hem de dir que si altres 
anys havien criticat aquesta conselleria, per unes partedes 
excesivament altes i partidistes vers algunes entitats concre- 
tes de la nostra Vila, aquest any el que si hem de fer es feli- 
citar al regidor d'ensenyament, malgrat que l'Ajuntament no té 
cap obligació de fer aquestes despeses importants en en- 
senyament, pensem que com obligació moral ho estan fen i portan 
a terme, hi ha coses que serien mínimes pels diners que 
representen, observem alguns criteris una mica tendencio- sos 
des del nostre punt de vista, com ja hem dit altres vega- des en 
comissions informatives, per exemple, són partides pe- tites com 
el diners destinats a la partida de teléfon a les escoles 
públiques. Salvat aquestes petites diferències, consi- derem 
correcte el pressupost destinat a ensenyament. 
Conselleria de Sanitat, hi trobem a faltar una mica d'empenta, 
per no dir molta empenta a les campanyes de salut que es peo- 
mouen, hem de veure que per la campanya al tabaquisme es des- 
tinen 120.000'- pessetes de rotulació i 70.000'- pessetes en 
calendaris, ens sembla que una campanya del tabaquisme ha de ser 
més seriosa que gastar-se els diners en rotulació i calen- 
daris, i ha de fer una incidencia directa amb els fumadors, 
altres campanyes com el tema de la sida hi ha una manca de 
recursos humans i econòmics a la conselleria de sanitat,sobretot 
pel que fa a aquestes campanyes que és bàsicament el que ha de 
fer aquesta conselleria. 
Conselleria de Medi Ambient: nosaltres pensem que hi hauria 
d'haver mes cura i posar-hi més atenció en la conservació de  
les places i zones verdes de la nostra Vila, pensem que no s'hi 
està fent el que reqalment s'hi hauria de fer en aquest aspecte. 
La nostra proposta que vem fer en la comissió infor- mativa i 
que si no es recull anirem insistint perquè la consi- derem molt 
important donat que s'ha aprovat la llei reguladora de residus a 
Catalunya que diu que, de qui a quatre anys tots els municipis 
superiors d 5.000 habitants han de fer la reco- llida selectiva, 
pensem que aquesta recollida s'hauria d'im-    plantar encara 
que ja hi ha una part d'aquesta recollida que es fa a Castellar, 
com es vidre, piles i algunes coses mes. S'hauria d'anar 
ampliant progressivament i pensem que es po- dria començar 
instal.lant contenidors de paper i cartons al carrer com en 
altres poblacions i que de mica en mica anant     sensibilitzant 
a la població, també la recollida domiciliaria   s'hauria de 
començar a fer una mica selectiva, en no gaires aspectes, només 
en dos que penso que són prioritaris, donat el canvi de 
mentalitat que això representara, ja que d'aqui a 4 anys s'haura 
de fer igualment, i ara seria un bon moment per començar a 
insistir en aquest aspecte. 
Conselleria d'Esports i Ràdio: en esports ja ens hem manifes- 
tat reiteradament en contra de la política de concessió pri- 
vada d'entitats i instal.lacions públiques i que no hi ha un 
control ferm i decidit de com va evolucionant aquesta gestió i 



el que més trobem a faltar és una política esportiva munici- pal 
clara i programada sobretot pel que fa a la formació i a 
l'esport escolar a les escoles i sobretot a la seva coordina- 
ció, no és que estem en contra d'aquesta política, és que no 
existeix, per tant s'hauria de començar a fer i per aixó ho anem 
dient any rera any. 
Ràdio: pensem que s'ha fet un pas important per reordenar el seu 
funcionament, però també veient qui hi manca una política clara 
 de com ha de funcionar Ràdio Castellar, quins objec- tius té i 
cap a ont ha d'anar, s'ha fet un pas poru important, però sense 
tenir les idees clares i es va improvitzant sobre la marxa. 
Conselleria de Lleure i Joventut: com ja hem dit en Cultura, en 
una epoca de crisi hi ha varies coses que són les que pa- teixen 
i potser, com ja s'ha dit, són les que criden més l'atenció a la 
gent i són les que són potser mes electoralis- tes, però hem de 
ser més conseqüent i hem d'ampliar unes partides que són 
realment necessàries i les que no són tan imprescindibles, sota 
la nostra opinió, són les que s'haurien de reudir, sempre 
buscant formules més imaginatives, que n'hi han i que es poden 
mantenir igualment les activitats sense necessitat de fer 
programacions sempre de primer nivell i a cop de talonari massa 
sovint. 
Conselleria de Lleure i Joventut: encara que la conselleria de 
joventut quasi no existeix, i es troba a faltar en els pressu- 
postos d'enguany. Els joves són un col.lectius dels més mal- 
tractats de la nostra població, Manca una política de joventut i 
sobretot d'informació al jovent, no n'hi ha prou en organitzar 
festes i concerts de rock de tant en tant, la problemàtica dels 
joves és més complexa que tot això que només solucionar-li una 
part del seu lleure. 
Conselleria de Benestar Social: en aquesta època de crisi en    
què cada vegada augmenten més els col.lectius més marginats, es 
la més important. Considerem també que per part del regidor 
s'esta fent tot el possible per aconseguir subvencions del 
Consell Comarcal i Generalitat, el que pasa és que trobem a 
faltar una manca de recursos humans i econòmics també en aquesta 
conselleria i no se l'ha dotada d'aquests mitjans i tampoc no hi 
ha la intenció de fer-ho. Per aquests col.lectius més 
desfavorits, per desgracia ja ho he dit abans, no hi ha recursos 
humans ni econòmics en aquesta conselleria per aquests 
col.lectius que s'incrementaran durant l'any 1994. Hi   ha uns 
problemes específics i encara que hi ha un projecte que no està 
molt detallat, se'ns ha entregat i n'hem parlat, però per 
nosaltres no estan gens clars, pensem que estan mancats de 
recursos humans i econòmics, i alguns d'ells considerem, sem-   
pre des del nostre punt de vista, per la experiència que en 
tenim amb aquest aspecte, que estan totalment desfasats, s'han 
experimentat en altres poblacions semblants a Castellar, amb una 
problematica semblant a la d'aqui, i que darerament s'han 
desastimat perquè no funcionaven i els seus resultats han es-   
tat totalment negatius, aixó es l'opinió evidentment política, 
considerem que en no dotar a la conselleria de Benestar Social 
d'aquests recursos, no hi ha la voluntat política d'actuar amb 
l'aspecte social. 
Conselleria d'Hisenda: pensem que en els prèstecs s'ha fet una 
bona gestió, s'ha rebaixat l'índex d'endeutament considerable-
ment. Pensem que és a causa d'un control més estricte de la 
despesa, però principalment pensem que és per l'augment dels 



ingressos i en conseqüència l'augment del pressupost cosa que 
contribueix a rebaixar aquest índex d'endeutament. 
En resum, podem dir que l'equip de govern amb aquest pressu-    
post demostra molt poca sensibilitat pels problemes socials, ja 
hem dit que s'hauria d'augmentar considerablement el pres-   
supost de Benestar Social, aprofundir aquests programes en la 
gent gran, infants, desfavorits refugiats i imnmigrants i amb el 
tema de Medi Ambient avançar en la recollida selectiva, mi-  
llorament de places, via pública i zones verdes. No hi estem 
d'acord amb els 30 milions, més o menys destinats al trasllat de 
l'Ajuntament al Palau Tolrá, en aquesta època de crisis que ens 
trobem, en un moment que pensem que no es necessàri gas-    tar-
se aquets diners en aquest aspcte concret. 
Pel que fa al tema de les subvencions, ja s'ha dit que es crearà 
una comissió parentoria, per tant ja hi ha un marge de confiança 
en que funcionara; en el tema d'inversions no s'in- corpora en 
els pressupostos. Majoritariament podem estar a fa- vor de les 
inversions que es fan, excepte en l'ampliació del casal d'avis, 
ja que considerem que el casal quedarà petit amb aquesta 
ampliació." 
Per últim pel partit dels socialistes intervé el Sr. Patricio 
Mercado dient: " començem per manifestar el nostre vot con- 
trari en el pressupost, vot en contra perquè en la part ex- 
positiva, tal i com ho explicaren no coincidim ni es 
reflexteixen les nostres propostes. També explicarem el que 
troben correcte en el pressupost, coincidim amb els altres grups 
en que hi ha hagut informació adequada i una presentació ben fe- 
ta, que no es la presentació la que compte sinó el contingut que 
aclareix el pressupost. Pel que fa a les partides que tro- bem 
positives, comencçarem per les inversions; el nostre grup està 
d'acord, aquest any, amb el programa d'inversions que es 
presenta, no nomès estem d'acord amb les inversions que s'han de 
fer, sinó també en la forma de finançament, hem estat du- rant 
molt temps en aquest Ajuntament critics molt severs de 
l'endeutament, d'això n'ha quedat constància, però entenem que 
aquest plantejament d'endeutament  dels 200 milions de pesse- 
tes a 2 anys i de la manera con es fara, que suposara un 14 per 
cent per a l'any 1994 i un 16'5 per cent per a l'any 1995, ho 
entenem con un endeutament suportable i una de les millors 
manera per finançar-lo i resoldre'l. No obstant volem fer al- 
guna matització i és que en el seu moment podem estar-hi d'a-
cord o no, en la prioritat que es doni a aquestes inversions i 
un altre aspecte que també podria condicionar seria, i per això 
també ho veiem positiu, perquè la manera que es fa pot 
condicionar-ho. Estem en una situació dificil, molt greu que 
podria agravar-se molt, llavors es veurà la conveniència o no de 
suspendre`ls, ja que s'han d'anar fent els passos correspo-  
nents en les modificacions pressupostàries. Nosaltres encara que 
diem si, sense cap tipus de dubte, ens reservem la prio-    
ritat com la possible anul.lació en cas de veritablement 
prioritat . 
Pressupost Ordinari de Despeses; explicarem que en la línia de 
transparència que hi ha hagut en les comissions informatives, 
una de les coses que s'ha fet, per primera vegada, i que no- 
saltres valorem positivament, es donar a l'oposició l'oportu- 
nitat i que en un moment determinat faci les seves propostes, i 
en aquesta línia nosaltres vàrem fer unes propostes; unes de 
tipus global que condicionaven el nostre vot afirmativa als 



pressupostos, i unes altres condicionades, també al vot posi- 
tiu, però desitjables perquè el vot fos negatiu que eren de 
tipus social. L'equip de govern ens dóna respostes a les nos- 
tres propostes desglossades en quatre punts: 
  En el 1r, hi estem d'acord, com aclaració, estem parlant que 
efectivament i a proposta nostra l'equip de govern accedeix que 
les subvencions que es vagin a concedir a partir d'ara, es facin 
a travès d'una comissió paritaria que estableixi uns criteris 
els més objectius possibles en base a l'ordenança de 
participació citadana per atorgar aquestes subvencions. 
  En el 2n, no hi estem d'acord, ja que el nostre vot venia 
condicionat a que es donés una solució a les subvencions que es 
donen a l'Obra Social Bénefico Munciipal, la forma en què es fa 
no compleix res del que a nosaltres ens agradaria que es 
complís, hi ha una resposta per part de l'equip de govern en la 
que diu que està disposat a donar una quantitat mensual en 
funció al número d'avis que hi ha a l'hospital i que sinó fos 
suficient al final de l'any en funció de les condicions finan- 
ceres de l'entitat, ho regularitzarien. 
Això no és una resposta en la línia que nosaltres desitgen, 
primer perquè el tracte que es pretén donar a uns determinats 
avis seria desitjable pels altres que no poden accedir a aquesta 
residencia i així estaríem discriminant una part dels avis 
d'aquest poble, i per això aquesta proposta no ens sem- bla 
acceptable. 
  En el 3r, nosaltres diem que en el cas de consensuar els 
pressupostos, no només el si en els pressupostos seria sufi- 
cient, ja que si com l'any passat s'han fet vuit modificacins de 
crèdit, doncs no serviria dir sí, quan a partir del mes que ve 
es canviessin els pressupostos; la vostra resposta nomès parla 
d'inversions, i si es modifiquessin seria per consens, nosaltres 
parlaven de que si en el pressupost ordinari i en algunes 
conselleries els hi sobren diners i s'han passat a altres, el 
pressupost sobrant de benestar social no s'ha fet servir per 
posar llums; nosaltres pensem que si es per una conselleria 
concreta, no s'utilitzin per altres. 
  En el 4r, no ho vam demanar però vosaltres ens ofereiu una 
comissió de control i seguiment amb un representant dels grups 
de l'oposició en les diferents conselleries, això ho entemen com 
una acció de transparència, aquí el nostre vot favorable no és 
necessàri ja que si ho feu bé i quan més tranparència hi hagi 
millor. 
Però vam fer més propostes que no se'n han parlat, no sé si no 
ens entenem, ja que diem que globalment hi estaríem d'acord si 
aquests punts que hem fet esment es miresim d'una altra mane-   
ra, però a més a més ens agradaria que en el pressupost s'in-   
cluïssin unes propostes de tipus social que nosaltres ja us vem 
enumerar i no se'n recull cap, per exemple; - una oficina   
d'informació i orientació, organització dels jocs florals aug-  
mentar a dos cursos la natació escolar, la creació d'un servei 
d'assistència a domicili a persones incapacitades un servei als 
indigents. 
Pel que fa al pressupost de benestar social s'intentes, a partir 
d'ara tornar a la dotació pressupostària que tenia en el any 
1991, ja que està baixant en picat cada any, també de-   manàven 
es considerés la remodelació d'alguns carrers, es fés una bona 
reparació de les voreres, clavagueram, i demanem un estudi 
perquè la Brigada municipal tingués més operativi- tat i també 



que és l'eliminació de barreres arquitectóniques, encara que 
5.000.000'- de pessetes figuren en el pressupost per aquest fi, 
tampoc es recull en les propostes. 
Llavors, a la vista de tot el que hem exposat, hem donat els 
arguments del perquè el nostre vot sera en contra. Tot això 
demanem, ja que troben que hi falta més sensibilitat en la 
Conselleria de benestar social, Sr. Serra, nosaltres entenem que 
no h'hi ha prou en ser bona persona, ja que ens agradaria que 
fós millor manifestant més sensabilitat social, li dema- nem que 
es volqui més en el tema social, si hi sobre diners, encara que 
hagin vingut de subvencions, Castellar del Vallès socialment ho 
necessitat tot. 
Varem fer una serie de propostes i no ens sembla bé que es 
menyspreciï a l'oposició, fent observacions per part de l'equip 
de govern o per part d'algún membre de la comissió, vosaltres no 
us comprometeu a que en els pressupostos es recullin, la majoria 
de les coses que proposen, es poden fer, però la voluntat 
política d'incloure'ls no hi és, nosaltres,com dieu, no venim 
aqui a fer demagogia, ferem una mica de memòria, i una mica 
d'analisi del pressupost. Entenem que l'oposició ha complert amb 
el seu deure com oposició, està participant en tot el que se'ls 
demana, diem que quan no es van escoltar les nostres propostes, 
quan mai es va fer cas de l'oposició l'Ajuntament pasa a un 
endeutament, a tenir dèfi-    cit, es va fer venda de patrimoni, 
any rera any, inclús aquest, la permuta d'IMPROMO, la venda de 
la parcel.la de l'Eixample i últimament la parcel.la del costat 
de l'Institut, perquè en un moment donat podria ser necessàri 
ampliar l'Institut, no se'ns va fer cas i ara es veien els 
resultats. 
La càrrega fiscal als ciutadants quan no se'n va fer cas va anar 
augmentant, fins a un 17%, una mitjana de 6'5% superior a la 
mitjana de l'IPC, privatització de serveis, pistes de ten-nis.., 
quan falta lloc fem una mala gestió compren terrenys i és més, 
si se'ns hagues fet cas, tindriem dues pistes de tennis i una 
piscina. En canvi quan se'ns comença a escoltar, i que no estem 
fen demagogia, que ha passat?; ha disminuit la càrrega fiscal, 
aquest any hem aprovat, i de cara a l'any  que vé, uan càrrega 
fiscal, que en el seu moment ho vem dir i el Sr. Alcalde ha 
insistit molt en la seva exposició en el pres-   supost 
d'inversions, quan vem aprovar les ordenances fiscals ja hi vem 
estar d'acord, i va ser precisament a proposta de l'oposició, 
quan es van rebaixar, l'equip de govern  de govern està disposat 
a negociar, però si s'aconsegueix és perquè l'o-  posició 
negocia a la baixa per tenir la menor càrrega fiscal posible. 
Quan s'ha fet cas a l'oposició votem a favor de les situacions, 
perquè un endeutament raonable, és llògic, no tornem als grans 
endeutaments. 
Hi ha una bona gestió per exemple el tema de la compra de les 
instal.lacions d'aigüa, que no s'ha fet cas a l'oposició, pe- rò 
ha estat una bona gestió; subvencions, perquè es discutiran en 
una comissió paritaria per racionalitzar-les i no donar-les a 
dit, això ho hem defensat sempre, i quan se'ns ha fet cas 
l'equip de govern, i aqui està la proposta de l'Alcalde, que ens 
sembla democràtica i molt acceptable i l'aplaudim, i s'a-   
consegueix unes reduccions un control del creixement urbanís- 
tic, perquè s'ha de fer un creixement desmesurat, marquem dos 
terminis de cinc anys perquè en les urbanitzacions que ja es-   
tan previstes i decidides, que no ho hem fet nosaltres, tin-   



guin un creixement controlat, aquí també hi intervé l'opisi-    
ció amb la seva demagògia. 
En la ràdio municipal hi havia un caos que es feia incontro- 
lable i que no es podia deixar així, l'oposició donà suport a   
que en el seu moment es comencessin a prendre mesures, es no-   
meni un nou director, que entenem que amb això no estan tots els 
problemes resolts i estem disposats a donar suport a que es 
busquin solucions millors, no es pot deixar que la ràdio 
funcioni sola. 
Pel que fa a la plantilla de la Policia, ja vam demanar que 
s'adeqüés als habitants que hi ha a Castellar, ara ambs els 19-
20 policies que hi han estem en una situació acceptable. I per 
últim, dues coses mes en les que també hi han alternatives de 
consens; recentment, hi torno a insistir en la voluntat de 
l'Alcalde i de l'equip de govern de negociar, i quan s'ha 
consultat a l'oposició tenen de dir que si els funcionaris d'a- 
quest Ajuntament poden tenir un augment en els seus sous, en- 
cara que pensem que petit, donat els temps que corren, ha si- 
gut perquè l'oposició ha recolzat aquesta postura, nosaltres 
diem que sí, cap govern pot dir a un treballador que es deixi de 
mantenir el seu poder adquisitiu donat que no es congelen les 
despeses que hi han, és lamentable que tingui que ésser 
l'oposició la que digui que els funcionaris són mereixedors que 
se'ls apuji el sou, ho diu l'oposició, la que fa demago- gia, 
per últim hi ha un punt que és el tema Tolrà; lamenta- blement 
una de les empreses que ha donat vida a aquest poble durant 
molts anys, desgraciadament estigui a punt de tancar, deixant 
molt clar que deixant molt car que els problema d'a- quests 
treballadors ha estat estar en una empresa que ha en- trat en un 
període regressiu fins el tancament total, sabem que 
l'Ajuntament no en té cap culpa, però quan hi ha un pro- blema 
social que afecta a 800 ciutadants, com a mínim l'A- juntament 
hi ha d'aportar el seu granet de sorra, deixant ben clar que es 
té d'ajudar a aquests treballadors sense menys prear en absolut 
els interessos dels 15.000 ciutadants res- tant de Castellar, 
com que entemen que aixó és possible, i la urbanització dels 
terrenys d'aquesta fàbrica, entenem que com- pleixen si es fa 
una urbanització correcta com mana la llei amb temps i correcta 
compleixen amb els interessos de Caste-    llar, entenem que al 
mateix temps i començan ara s'ha d'ajudar a quest ciutadants que 
si no reben el que esperen perque hi ha  algú que els enganya, 
això és ina cosa que lamentablement nopodem fer-hi res, però els 
hem d'ajudar amb allò que puguem. 
Es lamentable que hi hagi tan poca consciència socials, com es 
demostrà aquella nit que estiguerem reunits, on es versaren 
opinions desafortunades. 
Per tot aixó entenem que quan fem propostes són séries, una 
altra cosa esn que l'equip de govern, que està en el seu dret 
com a grup majoritari, les accepti o no, però que no se'ns di- 
gui que no es possible acceptar-les, ja hem donat exemples de 
que si que són possibles, i acabarem de la mateixa manera que 
hem començat, entenem que hi ha hagut en el pressupost de 1994 
una millora sensible de l'actitut democràtica pel que fa a la 
transparència dels mateixos, en alguns aspectes hi estem d'a-   
cord, no són exegeradament desraonables, es poden veure de di- 
ferenta manera. Per tot el que hem exposat en nostra vot sera en 
contra". 
En torn de rèplica el Sr. Alcalde comença dient:" Per contes-   



tar d'entrada d'una manera a la totalitat de les interven-      
cions, dir que no em sembla correcte que s'utilitzi la crisi en 
la que estem a nivell general per referir-se al pressupost de 
Benestar social. Aquest pressupost està fet per desenvo-     
lupar els programes que ja tenim engegats i els previstos per 
enguany, així com una previsió d'ajuts suficient per cobrir les 
sol.licituds que ens vinguin; ara bé, el nostre grup prioritzarà 
aquesta regidoria i, en cas de que hi hagi qualsevol necesitat 
suplementària o que ens quedem curts en les previsions, es 
destinaran diners de les altres conselleries per a cobrir 
aquestes necessitats. Agraeixo també el reconei-   xement que 
tots els grups han tingut per la feina que ha suposat 
l'elaboració del pressupost, la seva presentació i l'alt número 
de comissions informatives que s'ha fet. Passant a contestar 
algunes de les intervencions, respecte a l'intervenció   del Sr. 
Soria, dir-li que tot i estar en crisi, hi ha inversions que són 
necessàries i el poble ens les reclama i que el baix índex 
d'endeutament ens permet ser optimistes en aquest sentit. Pel 
que fa a l'intervenció del regidor d'Iniciativa,    assenyalar 
que en el tema de les subvencions ja s'ha decidit crear una 
comissió paritària que elabori les condicions, els objectius i 
el seguiment que haurà d'acomplir tota subvenció. Quant a les 
inversions, totes són prioritàries i totes s'han de fer; com he 
dit abans, malgrat la crisi, hem de seguir governant i això 
suposa que si la situació econòmica municipal ens ho permet, hem 
d'intenar millorar la qualitat de vida dels nostres convilatans. 
Pel que fa a l'intervenció del regidor d'Esquerra Republicana, 
he de començar agraïnt-li la lectura positiva que n'ha fet del 
presupost, ja que, si bé no es vota a favor, ha fet una 
detallada visió de les coses positives i negatives de cada 
conselleria. Repetir que la regidoria de Benestar Social té 
prioritat màxima i que no és cert que l'equip de govern no 
estigui sensibilitzat per la crisi que pa tim. Li he de recordar 
que la plantilla de Benestar social ha crescut en tres 
professionals des que vàrem iniciar la legislatura i se li 
suministraran els mitjans que calgui. Respecte les barreres 
arquitectòniques, apart de les que ja hi ha previstes, s'aniran 
fent, a l'igual que eguany, les que faci falta i prenc nota 
d'alguna obra recent que has citat que no s'havien suprimit. Pel 
que fa a les campanyes de sanitat, recentment se n'ha fet una 
d'educació sexual adreçada als joves de Castellar i hi ha la 
previsió de que en el mes de novembre es faci la setmana de la 
salut amb un programa en el que ja s'hi treballa per part dels 
tècnics de benestar social. No és cert que es faci poc en aquest 
sentit; dintre de les competències minces que tenim les 
administracions locals en sanitat,crec que cobrim suficientment 
les necesitats de la nostra Vila. 
Pel que fa referència a l'intervenció del P.S.C., començaré fent 
referència a l'oferta per consensuar el pressupost que ens vàreu 
fer i la contraproposta que us vàrem plantejar. El que deiem 
nosaltres en la resposta a les vostres propostes és que en el 
primer punt, ja haviem proposat formar una comissió paritària i, 
independentment que voteu a favor o no als pressupostos, ja en 
aquest 1994 les subvencions s'atorgaran totes per una comissió 
paritària formada per regidors de l'oposició i de l'equip de 
govern. En el segon punt, us deiem qe la sub-   venció a l'Obra 
Social Benèfica, aniria destinada a aquells avis que no poden 
pagar la totalitat dl cost dels serveis ordinaris de la 



residència , però que, en tot cas, l'Ajunta  ment estaria sempre 
com a garant de la Obra, pel caire social que té. Es cert que 
actualment s'està treballant perquè en els estatuts de l'Obra 
l'Ajuntament tingui només un caire protocolari i que la gestió 
sigui totalment desvinculada justificant la presència dels 
representants municipals només per a controlar i fiscalitzar 
l'ús i el destí de la subvenció que s'atorga. Pel que fa al 
tercer punt, consensuar les modificacions pressupostàries tan de 
les inversions com de les modificacions tècniques, seria difícil 
predir ara les que s'haurà de fer la resta de l'any, pel que és 
més una qüestió de control mutu i de confiança. La nostra 
proposta era fer una comissió de seguiment de l'execució del 
pressupost o bé que cada regidor de l'oposició tingués una 
regidoria determinada per treballar i fer el seguiment. Sé que 
això és difícil però seria la manera més objectiva de treballar 
conjuntament. Respecte a les propostes concretes de tipus 
social, són propostes que poden ésser assumides abans d'acabar 
la legislatura, però algunes d'elles no depenen exclusivament de 
nosaltres. Respecte a les privatitzacions, queda clar que de les 
que hem fet, no n'hi ha cap que hagi sortit malament, ni 
socialment ni eco-  nòmicament ni de servei, el que passa és que 
voslatres heu mostrat el vostre rebuig sistemàtic a qualsevol 
privatització. 
Passant ja a la part crítica de la vostra intervenció, us hem de 
dir que realment estem sorpresos. A grans trets heu vingut a dir 
que si surt el sol és perquè els socialistes heu votat a favor 
de què sortís. Dir que tot el que s'ha fet bé és perquè ho heu 
proposat vosaltres o hi heu votat a favor i que tot el que s'ha 
fet malament és perquè no s'ha comptat amb vosaltres, això és 
molt gros. Si des de fa dos anys hem volgut que els temes 
municipals tinguin un ampli consens, fent més informatives que 
mai i donant més informació que mai, és perquè estem convençuts 
que tots disset regidors estem aquí per treballar i per tirar 
endavant Castellar; per això, hem volgut implicar en tots els 
acords el màxim de vots possibles i escoltant les propostes que 
ens feu ja que d'aquesta manera es legitima més qualsevol acord. 
Per sobre de partits i de grups, som castellarencs. El que és 
ben clar, que si no haguéssim tingut aquesta voluntat de diàleg, 
també haguéssim aprovat els diferents temes ja que tenim majoria 
absoluta, però no és el nostre tarannà. Us agraïm que us hagiu 
volgut comprometre i que hagiu tingut la valentia de votar a 
favor de molts acords, ara bé, si s'ha disminuït la càrrega 
fiscal no és perquè vosaltres hagiu votat a favor, sinó perquè 
en els dos darrers anys hem fet un esforç de control de la 
despesa i de buscar nous ingressos; si s'ha pujat molt poc els 
impostos i taxes, no ha estat perquè vosaltres hi hagiu votat a 
favor sinó perquè estem convençuts que en una època de crisi és 
aquesta la política fiscal que s'ha d'adoptar. La compra de les 
instal.lacions d'aigua i dels drets de l'aqüífer, com ja sabeu, 
l'hem portat exclusivament nosaltres per raons d'agilitat en la 
negociació, si bé us n'hem informat abastament. En fem una 
valoració molt positiva de la col.laboració de l'oposició en 
aquests dos darrers anys, però no ens dieu que si se'ls apuja el 
sou als funcionaris és perquè vosaltres hi heu votat a favor. Us 
recordo que en aquest tema cada any hem decidit nosaltres, però 
enguany, en suposar que anàvem en contra del que ens deia el 
govern, vàrem voler convocar nosaltres una reunió per tenir 
consens en aquest punt, però deixant molt clar que la nostra 



postura era favorable a l'augment. Finalment, em sembla poc 
raonable que es tregui el tema Tolrà aquí; si vàrem plantejar el 
tema a nivell de tots els grups  i en secret va ser perquè cal 
un ampli consens en una decisió d'aquest tipus i perquè al no 
estar resolt encara no és bo que ho fem públic. De tota manera, 
des de la primera entrevista amb els treballadors, la meva 
postura i la del meu grup ha quedat clara de cara als 
treballadors i així es feflexa en les actes de les reunions que 
hem fet. 
Repeteixo, valorem molt la col.laboració de tota la oposició i 
seguirem per aquest camí, però no tot el que és bo és gràcies a 
vosaltres ni tot el que és dolent és culpa nostre. 
El Sr. Tomeu Calafell per IC intervé per fer uns aclariments, en 
primer lloc que respecte al pressupost de Benestar Social, ha 
destacat la bona gestió del regidor, gràcies al qual s'han rebut 
subvencions, que han permés tot i la rebaixa de la par- tida, 
obtenir una gestió correcte, un segona aspecte quan ferem 
referències als càrrecs entre l'Ajuntament i Generalitat,   
referen a despeses de l'ensenyament, és evident que hi ha as-   
pectes com els bàsics que han de ser prestats per la Generali-  
tat, però d'altres de complementaris, com pot ser l'esport, ho 
pot assumir l'Ajuntament, sense que això comporti una major 
responsabilitat. 
Finalment i sobre el finançament no he dit en cap moment que 
l'endeutament fos dolent, sinó aquest any de crisis, es tenia de 
fer de manera més gradual i establint unes prioritats. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC replica dient que que el seu grup 
se n'alegra de què en algunes de les coses que s'han dit, ja 
estiguessin previstes, però voldria aclarir conceptes en el tema 
de Benestar Social que sembla que no ha quedat del tot clar; 
"estem en una situació de crisi, i com tots sabem s'anira 
agreujant, no he mencionat el tema Tolrà en el que hi han 200 
treballadors que junt amb les seves famílies es trobaran en 
aquesta situació;, actualment ja n'hi han de necessitat i s'han 
de cobrir, i el que nosaltres volem dir es que aquestes 
necessitats d'ara en el pressupost de benestar social no es 
contemplen per una raó molt senzilla, perquè aquest projecte que 
ens van donar, es imposible dur-lo a terme i ens reafirmem en 
que no hi ha voluntat de dur-lo a terme, perquè sinó no es 
presentaria aquest projecte, amb el pressupost ni amb el per- 
sonal de que es disposa, per tant les necessitats no es poden 
cobrir i això que s'augmentaran, no tot es donar ajuts a fa- 
mílies, hi hauran casos que es necessitara fer un projecte, i 
estudiar-lo, i aquests casos concrets no es poden improvitzar" 
El Sr. Patricio Mercado pel PSC-PSOE, replica dient que el seu 
grup no troba correcta la privatització, no el fet de que un 
particular ho gestioni per guanyar-se la vida, sinó en que 
l'Ajuntament ho intenti fer. 
"Hem dit que si s'arriba a la majoria absoluta és perquè hi ha 
voluntat de negociació, si nó hi ha aquesta voluntat de poc pot 
servir l'opinió de l'oposició, però si s'escolta es pot actuar 
d'una manera o d'una altra." 
El Sr. Josep Rodríguez pel PSC-PSOE, contestant al Sr. Alcalde 
sobre el que havia dit al respecte a la "nocturnitat" d'aque- 
lla reunió que tingué lloc a l'Ajuntament per a tractar el te-  
ma de la fàbrica Tolrà, tant de bó que hi hagués estat algú per 
prendre acta, doncs hores d'ara, algú dels aquí present 
s'avergonyiria del que va dir. 



VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
 
 
  Vots a favor  : NOU   ( 9), dels regidors de CiU. 
  Abstencions   : CAP   ( 0). 
  Vots en contra: SIS   ( 6), dels regidors del PSC-PSOE, ERC 
                              IC i PP. 
 
 9.- PLANTILLA I OFERTA PER A 1994. 
 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les Bases de Règim Local i 126 i 127 del Reial 
Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les 
Corporacions Locals aprovaran anyalment en ocasió del pressu- 
post, la plantilla de personal que comprendrà tots els llocs de 
treball degudament classificats, reservats a funcionaris i a 
personal laboral i eventual i que els articles 126 i 127 del 
Reial Decret Legislatiu 781/86, de 18 d'abril, contenen els 
principis informadors per a l'elaboració de les Plantilles ai- 
xí com el procediment per a la seva aprovació. 
L'Alcalde-President, proposa al Ple de la Corporació, l'adop- 
ció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la Plantilla Orgànica d'aquest Ajuntament per a 
l'any 1994 que es conté en la documentació annexa a aquest 
dictamen i que forma part del mateix, comprenent el detall 
d'aquesta Plantilla Orgànica, els següents apartats: 
 A) Places de funcionaris de carrera classificades en es- 
        cales i sots-escales. 
 B) Places reservades a personal de confiança o assessora- 
        ment especial. 
 C) Llocs de treball subjectes a la legislació laboral. 
SEGON.- Trametre còpia a la Comunitat Autònoma de Catalunya i 
disposar la seva publicació íntegra al Butlletí Oficial de la 
Provincia. 
 
 9.- OFERTA PER A 1994. 
 
ATÈS que l'article 91 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, regula- 
dora de les bases de règim local i el 128 del Reial Decret 
Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les Corpo- 
racions Locals aprovaran i publicaran l'Oferta d'Ocupació Pú-   
blica de l'any ajustant-se a la legislació bàsica de l'Estat 
sobre Funció Pública i als criteris que reglamentàriament 
s'estableixen, incorporant totes les places dotades a la Plan- 
tilla que han d'ésser previstes durant l'any per personal fun- 
cionari o bé laboral. 
Atenent que la normativa de referència la integren l'article 18 
de la Llei 30/1984, de 2 d'agost, de Mesures per a la Re- forma 
de la Funció Pública i el Reial Decret 352/1986, de 10 de febrer 
de coordinació de l'Oferta d'Ocupació de les Corpo- racions 
Locals i que l'Oferta elaborada per aquesta Presidència s'ajusta 
a les determinacions de les normes de referència. 
L'Alcalde-President, proposa al Ple de la Corporació l'adopció 
dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l'Oferta d'Ocupació Pública d'aquest Ajunta- 



ment corresponent a l'any 1994 i que es conté en el document 
annex a aquest dictamen, expressiva de les places reservades a 
personal laboral, dotades pressupostàriament i conforme amb els 
articles 91 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril. 
SEGON.- Procedir a la publicació de l'Oferta aprovada a la Ge- 
neralitat de Catalunya. 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta dient que és una plantilla 
conservadora, no solament no s'incrementa el personal, sinó que 
globalment disminueix el seu nombre i a continuació expli-  ca 
amb detall les palces de la plantilla. 
Intervé el Sr. Miquel Àngel Soria pel PP dient que a la plan- 
tilla i als canvis de places de treball tot i que no hi estem 
d'acord, per ser un personal conegut per nosaltres, creiem que 
és millor no entrar-hi, i el nostre vot serà en contra. 
El Sr. Tomeu Calafell  per Iniciativa de Catalunya manifesta la 
seva intenció d'abstenir-se per trobar a faltar una major 
informació. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC diu que s'abstindrà, s'hauria de 
fomentar la promoció interna, amb igualtat d'opostunitats per a 
tothom, promoció que beneficiaria la plantilla en gene- ral. 
El Sr. Josep Rodríguez pels socialistes comenta que aquest punt 
seria un tema interessant per dircutir-lo en una comis- sió, 
però dir que: " votarem en contra perquè no es fan servir els 
mateixos criteris per treure places de llocs de treball o per 
crear-les, i són contradictoris els conceptes polítics que 
s'estableixen." 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
  Vots a favor  : NOU   ( 9), dels regidors de CiU. 
  Abstencions   : DUES  ( 2), dels regidors del ERC i IC. 
  Vots en contra: QUATRE( 4), dels regidors del PSC-PSOE i PP 
 
 10.- CONCURS NETEJA ESCOLES 
 
Per acord de Ple de data 30 de novembre de 1993, s'adopta la 
resolució de convocar concurs per adjudicar el servei de ne- 
teja de les tres escoles públiques de la població, tot això a 
l'ampara dels articles 271 i 274 de la Llei de règim munici- pal 
i de règim local de Catalunya, que regulen la forma d'ad- 
judicar els serveis públics i el contingut de les condicions que 
han de recollir els plecs que regulen els concursos. 
Els anuncis de la licitació han estat publicats en el Diari 
Oficial de la Generalitat i en el Butlletí Oficial de la Pro- 
vincia, el dia 15 del present, acabant el període hàbil de 
presentació d'ofertes el dia 27 de desembre inclussiu, per la 
qual cosa l'adjudicació del servei queda fòra del Ple ordi- 
nari, en més raó que aquest per aquestes dades assenyalades, 
s'anticipa. Davant la conveniència que desprès de les vacances 
escolars, s'iniciés la prestació de la neteja amb l'empresa que 
fós adjudicatària, cadria articular un procediment que sigui 
hàgil per l'adjudicació. 
ATÈS que l'article 123.3 del Reial Decret 2568/86, de 28 de 
novembre (Reglament d'Organització funcionament i règim ju- 
rídic de les Entitats Locals) preveu que l'Ajuntament en Ple pot 
crear Comissions Informatives Especials per a tractar un  
 
 
 



assumpte concret i que s'extingiran automàticament un cop de- 
terminat l'assumpte que constitueixi el seu objecte, a menys que 
el Ple disposes d'una altre cosa. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Crear una Comissió Informativa Especial per a de- 
terminar les ofertes quue es presentin al concurs per adju- 
dicar el servei de neteja de les Escoles Públiques, que serà 
integrada per 4 membres: 
 - l'Alcalde que la presentarà, més un regidor de l`equip 
       de Govern. 
 - dos regidors dels grups de l'oposició designats entre 
       ells. 
 - assistiran amb veu i sense vot, el Secretari i tècnics 
       que es designin. 
SEGON.- La Comissió Especial, examinarà les pliques i adjudi- 
carà provisionalment el concurs, amb la data d'efectes que  
s'assenyali. El Ple de gener ratificarà les accions de la Co- 
missió Especial i adjudicarà definitivament el concurs. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que per una ques- 
tió de dates, concretament per les publicacions dels anuncis del 
concurs i l'avançament del Ple, no es pot portar a terme 
l'adjudicació del concurs de neteja com seria desitjable, de tal 
manera que l'empresa adjudicatària pogués iniciar els seus 
treballs a principi del curs escolar, per obtenir això, es 
proposa aquesta fórmula que sigui una comissió que examini les 
ofertes i en faci una adjudicació provisional. 
Pel partit popular el Sr. Miquel Àngel Soria diu que com que no 
estableix cap compromís, votarà a favor, i ja ulteriorment 
entraran en detalls 
El Sr. Tomeu Calafell diu que el seu grup com ja ha manifes- tat 
no està d'acord en la forma d'adjudicació del concurs i per 
aquest motiu ens abstindrem. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC també manifesta la seva abs- 
tenció. 
Pel partit dels socialistes el Sr. José Rodríguez diu que la 
proposta és raonable i que el seu grup l'accepta al marge de les 
discrepàncies polítiques en el sistema d'adjudicació, el sistema 
de neteja s'ha d'establir. 
VOTACIó: APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent resul-   
tat: 
  Vots a favor  : TRETZE(13), dels regidors de CiU, PSE-PSOE 
                              i PP. 
  Abstencions   : DUES  ( 2), dels regidors del ERC i IC. 
  Vots en contra: CAP   ( 0). 
 
 
 10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
10.1.- Votada la urgència d'aquest tema s'aprova per unanimi-   
tat, incloent-lo en l'ordre del dia de la sessió, a continua-   
ció és posat a debat: 
El Sr. Alcalde dóna compte de les subvencions rebudes de la 
Diputació de Barcelona, dins del PCAL 1994-95, en destaca que 
són les més baixes de la comarca i que ja en anys anteriors  
 
 
 



eren les més baixes, no solament en quantitat, sinó també en 
proporcionalitat a la població. Només després de presentar 
al.legacions durant el període d'exposició pública, s'obtingué 
una subvenció per a la redacció del projecte de rotonda de la 
carretera de Sentmenat. 
Per la qual cosa es proposa adoptar el següent. 
ACORD: 
Manifestar a la Diputació de Barcelona la disconformitat de les 
subvencions obtingudes dintre del PCAL 1994-95 (6.700.000  
pessetes per l'ampliació de la Casa de la Vila i 1.750.000 
pessetes pel projecte de rotonda de la carretera de Sentmen- 
nat), per l'escasa quantia de l'ajut econòmic concedit, quan per 
població i projectes eren mereixedors d'uns imports més elevats, 
quedant Castellar del Vallès discriminat de la política d'ajuts 
de la Diputació. 
VOTACIÓ:  FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 11.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Jordi Permanyer intervé per fer dues observacions. La 
primera per l'apartat de "presc i preguntes", demana que es     
canviï per proposicions o suggeriments. L'altra, que en el 
darrer Casa da la Vila no es recull la seva proposta, l'Alcal-de 
respon que en el proper es subsanarà això es una "fe d'errades". 
 
 
El Sr. Alcalde diu que aquest és el darrer Ple que es faria 
aquest any, i desitja a tothom bones festes i prosper any 1994. 
 
 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, essent les dotze     
de la nit, s'aixeca la sessió de la qual s'estenc la present 
Acta que signa com a fedatari d'aquests acords el Secretari, amb 
el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 
 


